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راه و مسكن

دريچه

گروه راه و مس�کن:  وزیر راه  و شهرس�ازی از افزایش س�همیه 
مسکن ملی برای تهران خبر داد و گفت: تصمیم داریم به سهمیه 
تهران در شهرهای جدید و بافت فرسوده اضافه کنیم تا امکان 

پاسخ گویی به متقاضیان کلان شهر تهران را داشته باشیم.
»محمد اسلامی« روز چهارشنبه در حاشیه جلسه هیات  دولت 
در خصوص آمار ثبت نام در سامانه اقدام ملی مسکن، گفت: 
بخاطر حضور در جلسلله هیات دولت آمار امروز را ندارم؛ اما 
روز گذشته 2۳0 هزار نفر به سامانه مراجعه کردند و مشکلی 
بللرای سللامانه به وجللود نیامد. وی با بیللان اینکه ثبت نام در 
هر چهار اسللتان  قم، خراسللان شللمالی و جنوبی و سیستان  و 
بلوچسللتان انجام شللده اسللت، گفت: در شهر قم با گذشت دو 
ساعت ظرفیت پر شد و در این شهر باید وارد فاز بعدی برای 
برنامه ریزی و شناسایی متقاضیان واقعی شویم. اسلامی خبر 
داد که از ابتدای هفته آینده ثبت نام در سه استان دیگر طبق 
جدول استانی اعلام شده  انجام می شود. به گفته اسلامی دولت 
مسللیری آرام و مشللخص برای خانه دار کردن مردم انتخاب 
کرده است به نحوی که تصمیمات کارشناسی گرفته شود و 

شناسایی دقیقی از متقاضیان واقعی مسکن انجام شود. وی 
شناسللایی متقاضیان واجد شللرایط را یکی از برنامه های مهم 
دولت دانست. اسلامی در خصوص شیوه خانه دار شدن مردم در 
این طرح، گفت: بر اساس دو روش مردم می توانند صاحبخانه 
شوند اول اینکه تعدادی از متقاضیان را به شرکت های مجری 
پروژه های سللاخت خانه معرفی می کنیم و در برخی شللهرها 
نیللز زمیللن را به صللورت فردی یا گروهی در اختیار مردم قرار 
می دهیم تا با مشللارکت از مزایای طرح اقدام ملی مسللکن 
بهره مند شللوند و خودشللان خانه های خود را بسللازند. در این 
صورت گستره وسیع تری در این طرح به خدمت گرفته می شود 
و مردم می توانند با سلللیقه خود طبق مقررات ملی نسللبت به 
احداث واحدهای مسللکونی اقدام کنند. اسلللامی از افزایش 
سللهمیه مسللکن ملی برای تهران خبر داد و گفت: تصمیم 
داریم به سللهمیه تهران در شللهرهای جدید و بافت فرسللوده 
اضافه کنیم تا امکان پاسللخ گویی به متقاضیان کلان شللهر 
تهران را داشللته باشللیم. وی گفت: اکنون در شهرهای جدید 
سللاخت خانه شللروع شده اسللت و در تهران هم بعد از مراسم 
کلنگ زنی با حضور رئیس جمهوری)مسکن تهرانسر( پروژه ها 
فعال هستند. اسلامی خبر داد که ثبت نام 20 هزار نفر در بافت 
فرسوده صورت گرفته است و گفت: این افراد کسانی هستند 
که خودشللان می خواهند خانه فرسللوده خود در بافت فرسوده 

را بازسازی کنند.

وزیر راه خبر داد: 

افزایش سهمیه مسکن ملی برای تهرانی ها 

اولین قطار گردشگری کویر امروز راه اندازی می شود ایمنی اصل اول صنعت هوایی استساخت ۵0 هزار واحد مسکونی به گروه های کم درآمد
مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن از 
امضای تفاهمنامه مشترکی با ستاد اجرایی 
فرمان امام خمینی)ره( در خصوص نحوه 
تخصیص و واگذاری زمین برای سللاخت 
واحدهای مسکونی به گروه های کم درآمد 

خبر داد و گفت: این تفاهمنامه برای ساخت ۵0 هزار واحد مسکونی 
بین سللازمان ملی زمین و مسللکن به عنوان نماینده وزارت راه و 
شهرسازی و ستاد اجرایی فرمان امام خمینی)ره( منعقد شده است.

به گزارش سللازمان ملی زمین و مسللکن، علی نبیان اعلام کرد: 
واگذاری این زمین ها برحسللب مورد به قیمت کارشناسللی روز به 
صورت فروش اقساطی و یا به صورت اجاره 99 ساله و در استان هایی 
خواهد بود که لیسللت آن از سللوی سللتاد اجرایی فرمان امام )ره( به 

سازمان اعلام شده باشد.

مدیرعامل شللرکت فللرودگاه ها و ناوبری 
هوایللی ایللران با بیان اینکلله ایمنی اصل 
اول و مهم در صنعت هوانوردی اسللت، از 
متخصصان الکترونیک هوانوردی به عنوان 
حلقه مهم زنجیره تامین ایمنی هوانوردی 

یللاد کرد.بلله گزارش وزارت راه و شهرسللازی، سللیاوش امیرمکری 
مهم ترین شاخص اداره کل ارتباطات و ناوبری هوایی ایران را تامین 
ایمنللی هوانللوردی از طریق نصب و راه اندازی، نگهداری و تعمیرات 
دستگاه های کمک ناوبری، تجهیزات ارتباطی و سامانه های نظارتی 
عنوان کرد.وی تصریح کرد: در مقاطع مختلف و با روش های متنوع 
موفق شدیم نیازهای تجهیزاتی را از منابع خارجی تامین کنیم اما هر 
چه پیش رفتیم میزان فشللار تحریم بیشللتر شللد و ما را با مشکلات و 

چالش هایی مواجه کرد.

اولین قطار گردشگری کویر امروز بیست و 
سللوم آبان راه اندازی می شود و طبق برنامه، 
پنج شنبه هر هفته مسافران را در قالب دو گروه 
گردشگری و طبیعت گردی از تهران به کاشان 
جابه جللا می کند.به گللزارش روابط عمومی 

شرکت حمل ونقل ریلی رجا رضا عصاری معاون اجرایی این شرکت از 
راه اندازی قطار گردشگری کویر)تهران-کاشان( خبر داد و گفت: این قطار 
در قالب برنامه  یک روزه، از بیست و سوم آبان ماه ۱۳98 پنجشنبه ها ساعت 
6:20 از تهران حرکت و حدود ساعت 22 به ایستگاه راه آهن تهران مراجعت 
می کند.وی افزود: متقاضیان با پرداخت مبلغ 2 میلیون ۵9۵ هزار ریال علاوه 
بر هزینه های بلیت رفت و برگشت قطار، اتوبوس و ... ، از خدمات دیگری 
همچون پذیرایی صبحانه، نهار، شام و میان وعده همچنین بیمه مسافرتی 

گروهي و انفرادي برخوردار می شوند.

آغاز طرح راهداری زمستانی از یکم آذر 
معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به آغاز طرح راهداری زمستانی از اول 
آذر، گفت: در حال حاضر 6۵0 باب راهدارخانه ثابت در سللطح جاده های 
کشور داریم، ضمن آنکه ۵0 باب راهدارخانه هم به صورت موقت در طرح 
راهداری زمستانی به آن اضافه می شود. عبدالهاشم حسن نیا در گفت وگو 
بللا فللارس، افللزود: البته در حال حاضر هم به دلیل برف و بارندگی  که اخیراً  
در کشللور داشللتیم، راهداران تلاش کردند مشللکلی از نظر تردد در جاده ها 
برای مسللافران رخ ندهد.وی با اشللاره به اسللتقرار و آماده باش راهداران در 
راهدارخانه ها اظهار داشللت:  از ابتدای آذرماه تجهیزات و ادوات راهداری 
زمسللتانی به صورت هماهنگ در کشللور آماده می شللود.معاون وزیر راه و 
شهرسازی با اشاره به آماده سازی ماشین آلات راهداری ، اضافه کرد: آنچه 
مهللم اسللت ایللن اسللت که بتوانیم امکانات و تجهیللزات لازم را به ادوات 

راهداری خود اضافه کنیم.

پرداخت سود۶۰۰ میلیارد تومانی 
به سرمایه گذاران کریدور غرب 

معاون شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور گفت: دولت 
600 میلیارد تومان سود تسهیلات به سرمایه گذارانی که در مسیر کریدور 
غرب حضور یابند پرداخت می کند.به گزارش روابط عمومي اداره کل راه 
و شهرسازي استان لرستان، محمدرضا کدخدازاده در جلسه ستاد اقتصاد 
مقاومتی لرستان افزود: کریدور غرب از مرز بازرگان تا بندر امام خمینی )ره( 
با عبور از پنج استان طراحی شده و هیات دولت از ظرفیت های قانونی برای 
سللرمایه گذاری در این محور اسللتفاده می کند.وی تصریح کرد: به همین 
منظور با همکاری سازمان برنامه و بودجه، 600 میلیارد تومان مصوب شده 
تا چنانچه سرمایه گذاری برای فعالیت در این کریدور تسهیلات می گیرد، 
استهلاک سود وام از این منبع محاسبه شود.وی ادامه داد: علاوه بر این، با 
تعامل استانداری ها، سرمایه گذارانی که در این محور فعالیت کنند از سایر 
فرصت های سرمایه گذاری پنج استان در حوزههای معادن، کشاورزی و 

صنعت بهره مند می شوند.

لزوم توسعه بزرگراه های استان خراسان شمالی
معاون وزیر راه و شهرسللازی در سللفر به خراسللان شللمالی بر لزوم توسعه 
بزرگراه های این اسللتان تاکید کرد.به گزارش وزارت راه و شهرسللازي،  
عبدالهاشم حسن نیا گفت: با توجه به جایگاه و موقعیت خراسان شمالی، 
نیاز اسللت تا شللبکه بزرگراهی در این اسللتان توسللعه یابد. رئیس سازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای اظهار داشت: خراسان شمالی در حدفاصل 
دو قطب سیاحتی و زیارتی کشور واقع است و سالانه میلیون ها مسافر از 
این استان عبور می کنند علاوه بر آن، این منطقه به لحاظ حمل و نقل بار 
هم از اهمیت زیادی برخوردار است.معاون وزیر راه و شهرسازي با بیان این 
که ارتقای ایمنی تردد در جاده ها و نیز توسللعه شللبکه راه های این اسللتان 
دارای اهمیت اسللت، تاکید کرد: در این اسللتان، نیاز اسللت تا توسعه شبکه 

بزرگراهی و ارتقای کیفیت راه ها، مورد توجه باشد.

وقوع زلزله ارتباطی با سرمای هوا ندارد
رییس بخش زلزله مرکز تحقیقات وزارت راه  و شهرسللازی با بیان اینکه 
ارتباطی بین وقوع زلزله با سللاعات مختلف شللبانه روز و فصل گرم و سللرد 
ندارد، گفت: 60 درصد زلزله های بالای ۵.۵ ریشتر در 40 سال گذشته در 
ایران در فصل گرم و ۵۳ درصد در طول روز رخ داده است.علی بیت اللهی 
در گفت وگو با ایلنا،افزود: در هنگام زلزله شاهد شکست لایه های زمین با 
وسعت ۵0 کیلومتر هم هستیم بنابراین نمی تواند ارتباطی بین وقوع زلزله 
و سرما و گرما باشد. شاید سرمای هوا در چند متر اول لایه های سطحی 
زمین تاثیرگذار باشللد اما در رخداد زلزله لایه های زمین با طول کیلومتر 
بیشتری شکست می خورد.رئیس بخش زلزله مرکز تحقیقات شهرسازی 
با اشاره به علت وجود این تصور در مردم که وقوع زلزله ارتباطی با سرمای 
هوا و یا سللاعات شللب دارد، گفت: این تصور ناشللی از این اسللت که اخیرا 
زلزله های تاثیرگذار مانند کرمانشاه، ملارد و میانه در طول فصل سرد سال 

و در شب رخ داده است.

بازپرداخت تسهیلات 18 درصدی
 طرح ملی مسکن دشوار است

یک کارشناس مسکن با اشاره به اینکه بعد از شش سال سکوت در فضای 
تولید مسکن طرح اقدام ملی مسکن حرکت رو به جلویی است گفت: بخشی 
از طرح ملی مسکن قرار است در شهرهای زیر ۱00 هزار نفر و اقشار متوسط 
و متوسط به پایین با قیمت تمام شده و زمین 99 ساله احداث شود. بخشی 
از این طرح نیز در شللهرهای جدید قرار اسللت احداث شللود که متقاضیان 
باید ۳0 درصد هزینه ساخت را پرداخت کنند که البته از تسهیلات با نرخ 
سود ۱8 درصد با بازپرداخت ۱2 ساله نیز می توانند بهره مند شوند.مهدی 
غلامی در گفت و گو با فارس،افزود: اما سوالی که مطرح است این است 
که بازپرداخت اقساط با نرخ ۱8 درصد برای اقشار متوسط جامعه هم سخت 
و دشوار خواهد بود.وی ادامه داد:به هر حال طرح ملی مسکن طرح خوبی 
است اما باید تداوم داشته باشد و قبل از اتمام 400 هزار مسکن مورد اشاره 
در طرح اقدام ملی مسکن پروژه جدیدی آغاز شود و اتفاقا این بار تعداد آن 
بیشتر از 400 هزار باشد چرا که کشور نیازمند تولید و عرضه مسکن برای 

متعادل شدن بازار است.

مدیرکل ارتباطات و ناوبری هوایی شللرکت 
فرودگاهها گفت: در حال حاضر متخصصان 
الکترونیللک هواپیمایی با دانش و توانمندی 
که دارند می توانند خدمات مهندسللی نظیر 
سایت یابی،برگزاری مناقصات و بررسی فنی 
داکیومنتها،بررسی فنی تجهیزات خریداری 
شللده را در قالللب FAT و SAT،نصللب و 
راه اندازی،نگهللداری و تعمیللر سللامانه ها و 
تجهیزات،انجام گراند چک تجهیزات ناوبری 
و مشارکت در فلایت چک سامانه های مذکور 
به سایر کشورها بخصوص کشورهای همجوار 

ارائه نموده و درآمدزایی نمایند.

سیامک بهنام افزود: حفاظت کلیه سامانه ها و 
تجهیزات هوانوردی در مقابل صاعقه، اضافه 
ولتاژ و فراتاخت ولتاژ، تهیه و نگهداری و تعمیر 
کلیه منابع تغذیه و UPS سامانه های فوق و 
همچنین اندازه گیری میزان اشعه ها و پرتوهای 
یونساز تجهیزات بازرسی ایکس ری و گیت 
وی و غیر یونساز تجهیزات CNS و زون بندی 
سایتها و همچنین حفاظت پرسنل الکترونیک 
در برابر پرتوهای مذکور از وظایف مهم اداره کل 

می باشد. وی ادامه داد:برای بررسی عملکرد 
سللامانه ها و تجهیزات فوق بصورت منظم 
بازرسی و Audit دوره ای از فرودگاهها و سایتها 
انجام می پذیرد و مشکلات احصاء و طی برنامه 
ای مشخص و براساس اسناد و داکیومنتها بویژه 
Annex۱0 ایکائو نسبت به رفع آنها اقدامات 
اصلاحی انجام می گردد.  سیامک بهنام گفت: 
مدیریت طیف فرکانسی باند هوانوردی، بررسی 
درخواسللتهای ایرلانها و شرکتهای مختلف 

جهت تخصیص فرکانس، نظارت بر عملکرد 
و تجهیزات رادیویی آنها در محدوده پروانه های 
رادیویی اخذ شده در فرودگاهها، پیگیری اخذ 
مجوز ترخیص تجهیزات هوانوردی از سازمان 
تنظیللم مقللررات رادیویی و گمرک کشللور، 
پیگیری برقراری شبکه زیرساخت هوانوردی و 
خطوط مخابراتی از شرکت مخابرات و مدیریت 
آن از دیگر وظایف این اداره کل می باشد. وی 
اضافلله کرد: برای انجللام وظایف فوق حدود 

600 نفر از متخصصان الکترونیک هواپیمایی 
در اداره کل ارتباطات و ناوبری و ادارات مهندسی 
الکترونیک سراسر کشور با حداکثر توان به کار 
مشغولند که با برگزاری آموزشهای تخصصی و 
عمومی در قالب دوره های پودمانی و همچنین 
دوره هللای عملللی OJT، همواره دانش آنها 
بروز و ارتقاء می یابد. بهنام افزود: تمامی موارد 
فوق از طریق شش اداره مهندسی تجهیزات 
ناوبری،تجهیزات ارتباطی،تجهیزات راداری 

و اتوماسللیون، بازرسللی و ایمنی،آمللوزش و 
تحقیقات و برنامه ریزی و بازرسی و دو واحد امور 
فرکانس و پشتیبانی CNS اداره کل ارتباطات 
و ناوبری هوایی و ادارات مهندسی الکترونیک 

تمامی فرودگاهها انجام می گردد.

رونوشت آگهی 
خانم سوسن توسه سرائی به خواسته صدور گواهی حصر وراثت به وراثت مرحوم طاهر 
توسه سرائی تقدیم این شورا نموده است که به کلاسه 980998۵26۱2002۵6

 ثبت و در جریان رسللیدگی اسللت و وراث حین الفوت وی را  بشللرح ذیل معرفی 
نموده است.

۱_سوسن توسه سرائی شماره شناسنامه 2۳7 نسبت دختر
2_بهار توسه سرائی شماره شناسنامه ۳ نسبت دختر

۳_خدیجه توسه سرائی شماره شناسنامه ۱ نسبت دختر
لذا چنانچه کسی یا کسانی از متوفی فوق الذکر وصیت نامه سری یا هر گونه نوشته 
دیگری داشته باشند می توانند از تاریخ نشر این آگهی بمدت یکماه به این شورا 

ارائه دهند والا گواهی حصر وراثت صادر خواهد شد. 
قاضی شعبه دوم  شورای حل اختلاف شاندرمن_ علیرضا محمودی سراوانی

-------------------------------------------
رونوشت آگهی 

آقای نیما فلاحی شللیخ نشللین به خواسللته صدور گواهی حصر وراثت به وراثت 
مرحوم شللجره فدائی خیلگاوان تقدیم این شللورا نموده اسللت که به کلاسلله 

980998۵26۱2002۵4
 ثبت و در جریان رسللیدگی اسللت و وراث حین الفوت وی را  بشللرح ذیل معرفی 

نموده است.
۱_نیما فلاحی شیخ نشین شماره شناسنامه ۱۵ نسبت پسر

2_هاجر فلاحی شیخ نشین شماره شناسنامه ۱۳ نسبت دختر
۳_بهجت فلاحی شیخ نشین شماره شناسنامه ۵ نسبت دختر

لذا چنانچه کسی یا کسانی از متوفی فوق الذکر وصیت نامه سری یا هر گونه نوشته 
دیگری داشته باشند می توانند از تاریخ نشر این آگهی بمدت یکماه به این شورا 

ارائه دهند والا گواهی حصر وراثت صادر خواهد شد. 
قاضی شعبه دوم  شورای حل اختلاف شاندرمن_ علیرضا محمودی سراوانی

-------------------------------------------
رونوشت آگهی 

آقای علی قلی پور به خواسته صدور گواهی حصر وراثت به وراثت مرحوم اده قلی 
قلی پور تقدیم این شورا نموده است که به کلاسه 980998۵26۱200246

 ثبت و در جریان رسللیدگی اسللت و وراث حین الفوت وی را  بشللرح ذیل معرفی 
نموده است.

۱_علی قلی پور  شماره شناسنامه ۳2۳ نسبت پسر
2_صفر قلی پور  شماره شناسنامه ۳27 نسبت پسر
۳_جعفر قلی پور شماره شناسنامه 400 نسبت پسر
4_احمد قلی پور شماره شناسنامه ۳29 نسبت پسر

۵_محمد قلی پور شماره شناسنامه ۳28 نسبت پسر
6_رحیم قلی پور  شماره شناسنامه 4 نسبت پسر

7_صالحه قلی پور شماره شناسنامه ۳22 نسبت دختر
8_راحله قلی پور شماره شناسنامه ۳99 نسبت دختر
9_ممتاز دادرس شماره شناسنامه ۱6 نسبت همسر 

لذا چنانچه کسی یا کسانی از متوفی فوق الذکر وصیت نامه سری یا هر گونه نوشته 
دیگری داشته باشند می توانند از تاریخ نشر این آگهی بمدت یکماه به این شورا 

ارائه دهند والا گواهی حصر وراثت صادر خواهد شد. 
قاضی شعبه دوم  شورای حل اختلاف شاندرمن_ علیرضا محمودی سراوانی

-------------------------------------------
رونوشت آگهی 

خانللم فیللروزه یعقوبللی معاف به خواسللته صدور گواهی حصللر وراثت به وراثت 

مرحللوم حجللت اللله یعقوبی معاف تقدیم این شللورا نموده اسللت که به کلاسلله 
980998۵26۱2002۳8

 ثبت و در جریان رسللیدگی اسللت و وراث حین الفوت وی را  بشللرح ذیل معرفی 
نموده است.

۱_فریبرز یعقوبی معاف شماره شناسنامه ۳4۳ نسبت پسر
2_فرزاد یعقوبی معاف شماره شناسنامه ۳44 نسبت پسر

۳_آرمان یعقوبی معاف شماره شناسنامه ۵۱60028978 نسبت پسر
4_فیروزه یعقوبی معاف شماره شناسنامه ۳40 نسبت دختر

۵_سهیلا بخشنده رودبارسرا شماره شناسنامه ۱64 نسبت همسر
لذا چنانچه کسی یا کسانی از متوفی فوق الذکر وصیت نامه سری یا هر گونه نوشته 
دیگری داشته باشند می توانند از تاریخ نشر این آگهی بمدت یکماه به این شورا 

ارائه دهند والا گواهی حصر وراثت صادر خواهد شد. 
قاضی شعبه دوم  شورای حل اختلاف شاندرمن_ علیرضا محمودی سراوانی

-------------------------------------------
آگهی

آگهی تغییرات موسسلله همیاران سلللامت روان اجتماعی آفتاب کوثر به شماره 

ثبت 22 و شناسلله ملی ۱40044۱۳06۵  به اسللتناد نامه شللماره 2۳/۱248 -  
98/6/7 اداره بهزیستی کوثر و صورتجلسه هیئت امنا مورخ 98/6/4 تصمیمات 
ذیللل اتخللاذ شللد : * خانم نادیا ناجی گیوی با کدملللی ۵6600۳9۳8۳ 2-خانم 
معصوملله حبیبللی با کدملی ۵669799۳0۵ ۳-  خانم سللمانه صیامی کیوی با 
کدملی ۵66926۵۵۳۱ 4- خانم اعظم شفائی جقناب با کدملی ۵669262۵6۵ 
۵- خانم منیژه افشون کیوی با کدملی ۱6۳00۱06۵0 6- خانم رقیه قشلاقیان 
با کدملی ۵66979۳862 7- آقای مهرداد محرمی با کدملی ۵66988۳42۱ به 
عنوان اعضای اصلی هیات مدیره برای مدت ۳ سال وخانم سیده ناهیده موسوی 
کیوی با کدملی ۵669760840 2- خانم پریسللا احمدی سللور باق با کدملی 
۵6699۳۵0۵۵ ۳-آقللای جواد سللیدمدنی بللا کدملی ۵66969۳98۱ به عنوان 
اعضای علی البدل هیات مدیره برای مدت ۳ سال انتخاب شدند.* *خانم لیلا 
عندلیب کیوی با کدملی۵669929896 به عنوان بازرس اصلی و خانم فرشته 
عزتی کیوی با کدملی ۵66992۳۳67 به عنوان بازرس علی البدل برای مدت 
۳ سللال انتخاب شللدند . * *روزنامه کثیرالانتشللار تجارت برای درج آگهی های 
موسسه انتخاب شد*. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان اردبیل / مرجع ثبت 

شرکت ها و موسسات غیرتجاری کوثر )66۱479(

عضو کمیسیون کشاورزی مجلس در گفتگو با تجارت مطرح کرد؛

تولید کاغذ گرفتار بروکراسی و دخالت های دولت
ادامه ازصفحه 4

...صاحب نظران گفت: اکنون بحث بر این است که آیا تولید کاغذ 
در کشور خوب است یا بهتر است کاغذ مورد نیاز کشور را وارد کنیم. 
اگر بتوانیم مواد اولیه مورد نیاز کاغذ را از خارج وارد کنیم، تولید در 
داخل چند امتیاز دارد.اول اینکه به نقطه امن تامین کاغذ می رسیم 

و دوم اینکه اشتغالزایی برای اقتصاد کشور دارد.
عضو کمیسیون کشاورزی مجلس باتاکید براینکه اگر دولت بتواند 
مسیر تولید کاغذ را هدایت و حمایت کند اتفاق مبارکی برای کشور 
است گفت: فراموش نکنیم که با همین شرایط موجود و بخشی از 
چوب داخلی، در کشور محصولاتی مانند ام.دی.اف، نئوپان، فیبر 

و کاغذ روزنانه تولید می کردیم.
وی با اعلام اینکه اکنون بهره برداری از جنگلهای شمال و همچنین 
تامین بخشللی از چوب مورد نیاز برای کارخانه های کاغذ سللازی 
منتفی شده است گفت: امروزه بخشی از چوب های مورد نیاز از 
طریق خرده چوب های باغی و بخشی نیز ار طریق قاچاق چوب 
تامین می شود. البته قاچاق چوب از خارج صورت نمی گرفت، بلکه 
عده ای دست به تخریب جنگلهای کشور می زدند و به صورت 

غیر قانونی چوب را منتقل می کردند. 
شریعت نژاد با تاکید بر اینکه اگر بخواهیم روی تولید کاغذ سرمایه 
گذاری کنیم و کارخانه های مدرنی داشللته باشللیم که بتوانند نیاز 
کاغذ کشور را تامین کنند، باید مواد اولیه آن را از خارج وارد کنیم 
گفت: اکنون کشللورهایی مانند نروژ، سللوئد، کانادا و کشللورهای 
اسکاندیناوی از مهمترین کشورهای جنگلی دنیا هستند و به همین 

دلیل کاغذ را به صورت فراوان تولید می کنند. 
وی یکی از جدی ترین محصولاتی که از جنگل بدست می آید را 
کاغذ اعلام کرد که ارزش افزوده بالایی ایجاد می کند و گفت: اگر 
بنا داریم صنعت کاغذ سازی کشور را به نوعی ایجاد کنیم و توسعه 

بدهیم که نیازی به واردات کاغذ از دیگر کشورها نداشته باشیم باید 
این را بپذیریم که باید مواد اولیه تولید کاغذ را از خارج تامین کنیم 

زیرا تولید به اندازه ای نیست که پاسخگوی نیاز داخل باشد.
قائم مقام اسللبق جنگلداری با اشللاره به اینکه امروزه دو شللرکت 
بزرگ کاغذ سازی چوکا و چوب وکاغذ مازندران تعطیل شده اند 
گفت: دلیل تعطیلی این اسللت که مواد اولیه ندارند و تولیداتشللان 
اقتصادی نیست. امروزه این کارخانه ها فرسوده هستند، در حالی 
که باید صنایع و ماشین آلاتشان را بروز کنند تا بتوانند هزینه های 
تولید را کاهش دهند. این کارخانه ها نیروی سللربار زیادی دارند 
که تولید را مقرون بصرفه نمی کند. این کارخانه ها باید کارگران 
شان را کاهش بدهند یا به اندازه ای کار را توسعه بدهند که برای 

این کارگران سربار کار داشته باشند. 
وی با اعلام اینکه اکنون قیمت کاغذ نوسانات شدیدی دارد که 
امکان برنامه ریزی را درعمل منتفی می کند گفت: تولیدات چوب 
وکاغذ مازندران سالها تحت حمایت شورای عالی اقتصاد بود، به 
نوعی که اگر شورای اقتصاد ورود نمی کرد و تعرفه های واردات 
کاغللذ را افزایللش نمللی داد و جلللوی واردات را نمی گرفت، آنها 

مشکلات بسیاری داشتند.
شللریعت نژاد در خصوص دلایل اصرار بر واردات گفت: وقتی از 
شورای عالی اقتصاد دلیل واردات کاغذ را سوال می کنیم، پاسخ 
می دهند که هزینه تولید کاغذ در کشور بسیار بالاست و همین امر 
سبب می شود که واردات نسبت به تولید کاغذ صرفه داشته باشد. 

در حالی که باید به فکر کاهش هزینه های تولید باشیم. 
وی با تاکید بر اینکه هزینه تولید کاغذ به شرطی کاهش می یابد 
که ماشین آلات بروز بشود گفت: وقتی مواد اولیه ارزان تهیه شود 
و هزینه کارگری کاهش پیدا کند، تولید توجیه اقتصادی خواهد 
داشت و این امر کمک می کند که تولیدات کاغذ در کشور با انواع 

خارجی قابل رقابت باشد. 
نمی توانیم صادرکننده کاغذ باشیم �  

نماینده تنکابن در مجلس در پاسللخ به اینکه آیا می توانیم تولید 
را به اندازه ای بالا ببریم که صادر کنیم گفت: اصلا تصور اینکه 
بتوانیم صادرکننده کاغذ باشیم را هرگز نداریم. اما حداقل کار این 
است که مواد اولیه کاغذ را از خارج وارد کنیم و ماشین آلات بروز 
را در کشللور مسللتقر کنیم تا از سللهمیه اشتغالزایی تولید کاغذ در 

کشورمان بهره ببریم. 
وی در پاسخ به اینکه آیا می توانیم روزگاری در تولید کاغذ در کشور 
خودکفا بشویم گفت: شرط اول این است که فکری اساسی برای 
تامین مواد اولیه بکنیم. اگر بخواهیم شعار بیهوده بدیم که می توانیم 
مواد اولیه تولید کاغذ را با همین جنگلهای محدود کشللور تامین 
کنیم، چنین چیزی امکان ندارد و بیراهه رفته ایم. قائم مقام اسبق 
جنگلداری با تاکید بر اینکه واردات و توزیع کاغذ باید تحت حمایت 
دولت باشد گفت: این درست نیست که کاغذ را در اختیار بازار آزاد 

قرار بدهیم، در حالی که دولت برای کاغذ یارانه می دهد. 
وی بللا اشللاره بلله اینکه باید بررسللی کنیم که تولیللد در کارخانه 
کاغذسازی تا چه اندازه سود دارد گفت: باید بررسی کنیم کارخانه 
هایی که در زمینه تولید کاغذ فعالیت می کنند، اگر محصول دیگری 
را تولید کنند، بیشللتر صرفه اقتصادی دارد یا اصرار بیهوده داشللته 

باشیم که حتما در این شرایط نامناسب کاغذ تولید کنیم؟ 
شریعت نژاد با اعلام اینکه واقعیت اسفباری که در کشور داریم، 
تفاوت قیمت گذاری دولتی با آنچیزی است که در بازار آزاد صورت 
می گیرد گفت: کارخانه ای که مجبور باشللد تولیداتش را تحت 
نظارت دولت توزیع کند، باید ارزان تر بفروشد و این مساله عاملی 

محدود کننده و مخل تولید است.
وی با تاکید بر اینکه برای سرمایه گذار جذاب نیست دست به تولید 

محصولی بزند که قیمت آن را دولت تعیین می کند گفت: بخش 
خصوصی همواره از اینکه تحت فشار دولت قرار بگیرد، گریزان 
بوده و کاغذ از آن دسته محصولاتی است که دولت بر قیمت گذاری 

و توزیع آن اصرار دارد. 
عضو کمیسیون کشاورزی مجلس از استقبال بخش خصوصی 
برای سرمایه گذاری در تولید کاغذ و موانع پیش روی آنها خبر داد و 
گفت: اکنون برخی افراد وارد مذاکره شده اند که ماشین آلات بروز 
را وارد و کاغذ تولید کنند، اما موانع زیادی دارند. اکنون کارخانه ای 
در سلمان شهر راه اندازی شده و ماشین آلات آن را نیز با هزاران 
مکافات از خارج وارد کرده اند. این فرد رقم بسیار بالایی را برای 
ساخت کارخانه و ماشین آلات هزینه کرده است. پس از طی همه 
این موارد این فرد 20 میلیارد تومان تسهیلات برای خرید مواد اولیه 
و سرمایه در گردش می خواست، اما سالهاست که این فرد کارخانه 
اش را در منطقه مازندران ساخته تا بتواند خمیرکاغذ را از روسیه وارد 

و تولید کند که تاکنون اتفاق مبارکی نیفتاده است. 
وی افزود: تصور کنید که یک کارخانه از خارج وارد ایران شللود و 
شللرط سللرمایه گذاری را تامین مواد اولیه از خارج بگذارد. آنگاه با 
این همه مشللکلات در زمینه صادرات، واردات، تحریم و تهدید 
ارزی، چگونلله مللی توانللد کار کند. شللریعت نژاد با تاکید بر اینکه 
امروزه هر کس که می خواهد دسللت به تولید بزند، باید پشللتوانه 
قوی سیاسی داشته باشد تا دچار مشکلات نشود گفت: اگر بخش 
خصوصی پشللتوانه سیاسللی نداشته باشد و نتواند حامی به دست 

بیاورد، گرفتار می شود.
نماینده تنکابن در مجلس افزود: در فضای فعلی که سرمایه گذاری 
در ایران پایین و ریسک سرمایه گذاری بالاست، افراد کمتر اقبال 
به سرمایه گذاری می کنند، به ویژه آنکه بخواهند کالایی را تولید 

کنند که قیمت گذاری دولتی نیز روی آن باشد.

نصب و نگهداری سامانه های هوانوردی با استفاده از دانش متخصصان ايرانی


